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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ KRAJSKÉ RADY JUNÁKA OLOMOUCKÉHO KRAJE 3/2022 
 

Místo a datum konání: Olomouc, Skautský institut Olomouc, Dolní náměstí 38, pátek 7. října 2022 / 17:05 – 17:50 hodin 
Účastníci: br. Pavel Fornůsek – Stopař (online), br. Ondřej Hampl (online), br. Petr Macek – Blizzard (online), ses. Zuzana Kvapilová – 

Plamínek, br. David Pokorný – Šaman, br. Martin Večeřa (online), ses. Kateřina Vrbová – Hruška, br. Tomáš Vytásek (online) 
(8 z 10 členů s hlasem rozhodným – KRJ byla usnášeníschopná)  

Omluveni: 
Hosté: 

br. Olda Tanert 
 

 
Příští jednání KRJ se uskuteční v pátek 17. 2. 2023 v 17:00 v SI Olomouc, bude možnost se připojit i online. 
 

Hospodaření 
Byla potvrzena výše registračního poplatku pro kraj 

 

Registrační poplatek 
 

Br. Stopař shrnul, že s ohledem na dohodu o stanovování krajského registračního příspěvku z minulé KRJ navrhuje ponechat krajský 

registrační příspěvek pro rok 2023 ve výši 15 Kč na člena. Aktuální rezerva kraje je cca 200 tisíc Kč. To odpovídá dohodnuté žádoucí 

rezervě 150 - 250 tisíc Kč a není tedy důvod výši příspěvku měnit. 
 

Usnesení č. 1: KRJ schvaluje registračního poplatek na rok 2023 ve výši 15 Kč. 
PRO: 8   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0  » Usnesení bylo přijato 
 

Organizace 
Byly diskutovány organizační záležitosti pro pořádání krajského kola Svojsíkova závodu a návrh na vyznamenání 

 

Krajské kolo Svojsíkova závodu 2023 
 

Br. Stopař konstatoval, že dle předchozí dohody počítá s pořádáním krajského kola Svojsíkova závodu 2023 okresem Šumperk. Dle 

posledních vydaných pravidel Svojsíkova závodu má kraj předložit nejpozději do 15. 3. ústřednímu štábu závodu základní představu 

o svém krajském kole (minimálně pořadatel, velitel závodu a rámcová představa o podobě závodu) nebo informaci, že má problém 

se zajištěním krajského kola. Krajská kola se zadávají na web Svojsíkova závodu nejpozději do konce března. 

 

Bylo navrženo, že tyto úkoly bude za kraj řešit přímo okres Šumperk (případně se na tom dohodne s konkrétním střediskem, které 

bude mít krajské kolo na starost), aby kraj nebyl zbytečným článkem navíc pouze předávajícím informace. Dále by Krajská rada 

výhledově také měla schválit velitele krajského kola. Stačí to však vyřešit až na příští KRJ v únoru.  

 

Br. Ondra oznámil, že závod bude řešit přímo středisko Šumperk, přípravy a sestavování týmu zatím nezačaly, ale do příští KRJ již 

bude navržené jméno velitele závodu známé. 

 

Návrh na udělení vyznamenání 
 

Ses. Plamínek představila v podkladech předložený návrh na udělení medaile sv. Jiří. Návrh byly projednán, schválen usnesením 

přijatým plným počtem hlasů (8) a postoupen dále. 
 

Různé 
Byla diskutována problematiky workshopů družinového systému a prezentovány informace z NJ, SI a další. 

 

Nabídka workshopů k družinovému systému 
 

Br. Stopař shrnul, že dle informace od ses. Rozárky (zpravodajky VRJ pro program) od roku 2021 probíhá v hnutí výraznější podpora 

družinového systému a k tomu existuje i nabídka workshopů přímo do domovských jednotek. Tento školní rok je posledním, kdy 

je tato možnost hrazena projektem (placeno lektorné, doprava, jídlo během workshopu, materiály) a VRJ by byla ráda, aby ji co 

nejvíce oddílů využilo. Zatím workshopem prošla skoro tisícovka účastníků a účastnic z různých krajů, ale ještě je stále velký 

potenciál pro další šíření. Z dosavadní organizace je zřejmé, že některé oddílové rady a střediska mají problém workshop naplnit 

(je potřeba 15 lidí 15+ let) a je škoda, že pak této možnosti nevyužijí, i přes jejich zájem. Proto se VRJ obrací na KRJ s návrhem, aby 

je v organizaci workshopu podpořili. Například oslovením okresů, kde mohou zorganizovat jeden workshop pro více menších 

skupin, nebo třeba organizací krajského termínu pro případné zájemce. Termínů ze stran lektorů je na podzimní období zatím 

dostatek. 

Br. Stopař dal v návaznosti na předchozí k diskusi a zvážení, jestli by nestálo za to zkusit se v okresech poptat v oddílech, zda není 

o takové semináře rozptýlený zájem, který by KRJ mohla pomoct koordinovat. Tj. například nabídnout pár termínů a podle zájmu 

je pak případně přetavit ve workshopy. 
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Br. Ondra zprostředkoval stručnou informaci o průběhu semináře, který proběhl v minulém školním roce Šumperku, a kde byla 

vysoká účast. Výstupy a dojmy byly poměrně pozitivní a seminář se jevil jako přínosný. Hodně ale záleží i na konkrétním lektorovi 

(aktuálně je jich již větší množství). 
 

Br. Šaman doplnil, že v Olomouci také seminář proběhl, ale jen individuálně pro konkrétní středisko, které si ho samo zajistilo 

a nemá podrobnější informace o výstupech. Ses. Hruška dodala, že je otázkou, zda se případný nabídnutý termín rychle nezaplní 

jen zájemci z Olomouce (nebo jiného města) a zda by tak nebylo lepší nechat iniciativu na konkrétních střediscích, která si lépe 

mohou nastavit termín a další podmínky. 
 

Bylo dohodnuto, že okresy zjistí do konce října potenciální zájem v rámci svých středisek a podle toho případně KRJ navrhne možný 

termín (zatím jsou vypsány do konce roku). 
 

Ostatní 
 

Br. Blizzard krátce informoval o tématech, která se aktuálně nejvíc řeší v rámci Náčelnictva: 

• dotace na energie – zřejmě (zatím to není jisté) bude získána větší účelová dotace na úhradu vysokých cen energií (cca 

30 mil. Kč na celou organizaci), ale bude ji třeba poměrně rychle vyúčtovat (jedná se o doplatek pro náklady za letošní 

rok); 

KRJ v souvislosti s tím doporučuje, ať si okresy a střediska (pokud mohou) nechají rezervu k možnému proúčtování (do 

konce října by mělo být o výši a udělení dotace jasno) a jiné dotační tituly případně využijí na jiné náklady (mají-li tu 

možnost); 

• poplatky za STS - řeší se vysoký růst počtu neskautských členů sítě (rodinní příslušníci apod.) a jejich povinnost platit 

příspěvky na provoz STS a z toho plynoucí vysoké příjmy Junáka (kvůli povinnosti platit DPH). 
 

Dále Br. Blizzard informoval o aktuální činnosti a plánech SI Olomouc 

• ses. Houpačka je celý rok na Novém Zélandu a snaží se koordinovat pokračující archivaci na dálku ve spolupráci se 

studenty; 

• připravuje se organizace náborů nováčků, informace půjde skautskými kanály; bude se rozjíždět projekt zaměřený na 

finanční gramotnost (série několika seminářů/kurzů), informace bude rovněž včas distribuována; chystá se workshop 

“Digitální oddíl” s Matějem Richtrem (na pondělí 31.10.) zaměřený na používání digitálních nástrojů pro činnost oddílu 

(Google, Discord, ne skautIS); chystají se také další diskuse a debaty na různá témata („svět už nebude nikdy jako dřív?”, 

„absolutní demokracie v oddíle“ nebo „dějiny 20. Století”) – podrobnosti budou včas rozeslány; 

• je snaha zajímavé aktivity SI zprostředkovávat i online, případně poskytovat záznam pro možnost dodatečného zhlédnutí. 

 

Ses. Hruška shrnula krátce informace o ukončeném ČK Zlatá Haná pořádaným za podpory KRJ. 

• kurz úspěšně proběhl, většina účastníků složila ČZ, zbytek má možnost do roka na opravu, 

• I přes různé komplikace s přípravou a realizací je nakonec celkový dojem pozitivní a výsledkem je přes 20 nových čekatelů. 

 

Příští jednání KRJ bude i kvůli řešení případných výjimek z registrace opět v druhé půlce února, tedy 17. 2. 2023 v 17.00 – osobně 

v SI Olomouc nebo online. 

 
 

Úkoly  

Poslední sekce zápisu shrnuje úkoly, které ze setkání vyplynuly.   

Předsedové 
ORJ 

- zjistit poptávku po seminářích družinového systému do konce října 

Přílohy 

Seznam příloh zápisu   

  

 
zapsal Martin Večeřa, schválil Pavel Fornůsek 


